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TOPLANTININ AMACI VE KONUSU 
Müdürlüğümüzün web sitesinde yer alan Dahil Ol Platformu aracılığıyla sitenin kuruluş tarihi olan 27 
Temmuz 2020 tarihinden şimdiye kadar katılım gönüllüsü olan 128 kişiye e-posta yoluyla toplantıya 
davet maili gönderilmiş ve katılım gönüllüleriyle düzenlenen bu ilk toplantının tanışma toplantısı 
niteliğinde olması planlanmıştır. Güncel çalışmalar ve gönüllü desteğine ihtiyaç duyulan konular 
hakkında yapılan bilgilendirme sunumunun ardından toplantıya katılan gönüllülerin görüş ve önerileri 
alınmış, bundan sonra birlikte nasıl çalışabileceğimize ilişkin değerlendirmeler yapılmıştır.  

TOPLANTIDA ÖNE ÇIKAN BAŞLIKLAR 
Toplantıya katılanlar: Evren Vural Korkmaz, Arda Çağlayaner, Burcu Kiriş, Araf Öykü Türken, Dilek 
Şişman, Furkan Güneyi, Ekin Halide Sarıca, Göktuğ Yeni, Şebnem Yükeb, İbrahim Yurdakul, Demet Irklı 
Eryıldız, Sedanur Gezer, Sema Demirkaya, Yılmaz Caner Özyayıkçı, Seray Demir, Tuğçe Naz Demir, 
Firdes Altuntaş 

Şehir Planlama Müdürlüğü Katılım Koordinatörlüğünden katılanlar: Müdür Yard. Filiz Deveci, Katılım 
Koordinatörü Miray Özkan, Sibel Dündar Doğan, Gözde Ağartan Ünaldı, Bengi Çakmak,  Burcu Yanar 
Cüzdan, Begüm Aykan, Elif Kandeniz, Seyhan Özçelik 

 Uzman, öğrenciler ve sivil toplum bileşenlerinin üyelerinin katıldığı gönüllü toplantısı 
katılımcıları arasında daha önce gönüllü çalışmalara katılmamış katılımcıların yanı sıra yıllardır 
farklı sivil oluşumlarda gönüllü olarak çalışmış kişilerin de olduğu görülmüştür. 

 Kadıköy, Üsküdar, Bakırköy gibi ilçelerdeki planlama çalışmalarında gönüllü olarak çalışmak 
isteyen katılımcıların yanında Beyoğlu stratejik planı kapsamında çalışmak isteyen katılımcılar 
çoğunluktaydı. Anket, raporlama ve araştırma konularında destek olabileceklerini, müzakere 
ve birlikte karar üretme aşamalarına da katılmak istediklerini belirtmiş ancak ne şekilde dahil 
olacaklarını bilemediklerini dile getirmişlerdir. Şehir Planlama Müdürlüğünce Kadıköy ve 
Üsküdar ile ilgili katılımcı planlama çalışmalarının yılın 2. yarısında başlayabileceği belirtilmiştir. 

 Şehir Planlama Müdürlüğünce en aktif ve uzun soluklu olması öngörülen Beyoğlu çalışmasına 
ilişkin ön bilgi verilmiştir. Hazırlık aşamasında olduğumuz, İBB’nin diğer birimleriyle koordineli 
şekilde etkinlikleri düzenlemek istediğimiz ve bazı kilit sivil toplum bileşenleri ile ön 
görüşmelere başladığımız belirtilmiştir. Önümüzdeki süreçte sivil toplum bileşenleri ile odak 
toplantılar düzenleneceği, ilk aşamada hak temelli sivil toplum örgütleri (kadın hakları, hayvan 
hakları, LGBTİ hakları gibi) ile toplantılar gerçekleştirileceği dile getirilmiştir. Toplantılarda bu 
gruplarla beraber çalışılacağını söylemek ve temsil ettikleri gruba nasıl ulaşabileceğine ilişkin 
bilgi almanın amaçlandığı belirtilmiştir. Önümüzdeki süreçte anket çalışması, açık toplantılar 
ve saha etkinlik çalışmalarının olacağı, diğer kurumların ve sivil toplum bileşenlerinin yaptıkları 
projeleri, dava dosyaları, çalışmaların toplandığı arşiv çalışmasının da devam ettiği 
söylenmiştir. Gönüllülerle nasıl çalışılacağının da bundan sonraki süreçte gönüllülerle birlikte 
belirleneceği vurgulanmıştır. Gönüllü, istekli havuzu oluşursa hangi konuda işin içinde yer 
almak istediklerinin belirlenebileceği belirtilmiştir. 

 Kendi yaşadıkları mahallelere ilişkin sorunların çözülmesine yönelik gönüllü çalışabileceğini ve 
katkı sunabileceğini belirtenler olmuş, Şehir Planlama Müdürlüğünce mahalle ölçeğindeki 
sorunların hem strateji belgesinde hem de nazım imar planı çalışmaları kapsamında 
değerlendirilebileceği ancak strateji belgesinde imar sorunları dışındaki toplumsal sorunların 
da ele alındığı ve ilgili birimlerle birlikte çalışarak bu sorunlara da çözüm arandığı 
vurgulanmıştır. 



 Dijital katılıma ilişkin araştırma, raporlama ve saha çalışmalarına katkı sunulabileceği 
söylenmiştir. 

 Mimar katılımcılar sahada afet konusunda çalışmalarda çalışabileceklerini dile getirmişlerdir. 
 Katılımcı planlama çalışmaları kapsamında kullanılan bazı ifadelerin soyut kaldığına yönelik 

eleştiriler dile getirilmiştir. Etkinlikler ve halkın katılımı sonucunda yapılan tartışmalarda çıkan 
diğer argümanların nasıl ele alınacağı sorulmuş, sürece etki edebilecek miyiz veya katılımımızı 
dönüştürücü etkisi olacak mı, yaşadığımız yerde söz hakkımız olacak mı gibi sorular 
yöneltilmiştir. Şeffaflık ve etkin bilgilendirmenin yapılması gerektiği, etkin bir müdahillik olup 
olamayacağına dair daha somut paylaşımlar yapılabileceği dile getirilmiştir. 

 Belediyenin diğer birimlerinde de her bölgeye ilişkin farklı çalışmalar yapıldığı, koordinasyonu 
sağlamaya yönelik her birimden bir temsilci ile birlikte çalışmanın hedeflendiği, zaman zaman 
diğer birimlerle çatıştığımız durumların da ortaya çıkabildiği, katılım sürecini birlikte inşa 
etmeye çalıştığımız vurgulanmıştır. Müdürlük bünyesinde yaptığımız her çalışmanın şeffaflık 
ilkesine göre paylaşıldığı, ancak tüm İBB kurumunun katılım çalışmalarından sorumlu birim 
olmadığımız dile getirilmiştir.  

 Gönüllülerin özelliklerine, uzmanlıklarına, isteklilik durumlarına göre bundan sonraki süreçte 
çalışmalara ne ölçüde katılabileceklerinin beraberce belirlenebileceği söylenmiştir. 

 Şehir Planlama Müdürlüğünce Beyoğlu çalışmasının analiz ve hazırlık aşamasında olduğu, 
ancak katılım sürecinin 2. aşaması olan ortak çalışma ve sentez aşamasında çalışma gruplarına 
katılımın karar verme süreçlerine etki edebilme açısından önemli olduğu vurgulanmıştır. Adalar 
deneyiminde çalışma gruplarının aktif çalışmasının tam olarak başarılamadığı, Beyoğlu için bu 
sürecin daha fazla kurallaştırılarak etkin katılımın hedeflendiği belirtilmiştir. Buna ilişkin belki 
bir çalışma grupları yönergesi hazırlanabileceği, gönüllülerin de bu konuda varsa fikirlerinin 
alınabileceği dile getirilmiştir. 

 Çevrimiçi anket çalışmalarında katılımı genişletmeye yönelik neler yapılabileceği konuşulmuş, 
apartman yöneticilerine bırakılabileceği, telefonda yapılabileceği, mektup olarak 
yollanabileceği veya sokaklara pankartlar asılabileceğine yönelik öneriler gelmiştir. 

 Kozmopolit ve hassas bir nüfus yapısına sahip Beyoğlu gibi ilçelerde halkı katılımcı planlama 
çalışmalarına katmanın zorluklarına değinilmiş ve örgütlü nüfusu katmanın daha kolay olduğu 
vurgulanmıştır. 

 İBB’nin düzenlediği yarışmalarının başka alanları da kapsayacak şekilde genişleyip 
genişlemeyeceğine ilişkin sorular yöneltilmiştir. Müdürlüğümüzün yarışma projesi üreten değil 
plan yapan bir Müdürlük olduğu belirtilmiştir. 

 Şehir Planlama Müdürlüğünce gönüllülerle ilişkilerin tek taraflı değil karşılıklı bir ilişki olmasının 
istendiği vurgulanmış, gönüllülerin yaşadıkları veya üzerinde çalıştıkları bölgeye ilişkin 
çalışmalara katkı sunulabileceği, ortak ilkeler çerçevesinde hareket ettiğimiz sürece birbirimize 
destek olabileceğimiz belirtilmiştir. 

 Toplantıya katılımın az olduğuna ilişkin şikayetler dile getirilmiştir. 
 Bir sonraki toplantının bölgeler özelinde çalışabilecek gönüllülerle düzenlenebileceği 

belirtilmiştir. 
 Strateji belgesinin sadece yazılı bir metin olarak düşünülmediği, sivil toplum bileşenleri ile 

birlikte saha etkinlikleri kapsamında atölyeler düzenlenebileceği, sivil toplumu da bu şekilde 
görünür kılmaya çalıştığımız vurgulanmıştır. 

  Google drive üzerinden ortak dosyaların paylaşılabileceği, whatsapp grubu kurulabileceği, 
alternatif olarak slack, classroom groups, break-out roomlar gibi uygulamaların 
kullanılabileceğine yönelik öneriler getirilmiştir. Ayrıca katılımı genişletmek için internet ve 
bilgisayar kullanmayan 65+ üstü nüfus ve diğer katılımcılar için kent mobilyaları üzerinden 
“evet-hayır” önerisi yapılabileceğine ilişkin yenilikçi öneriler sunulmuştur. Tüm seçeneklerin 
değerlendirilerek uygun bir iletişim yönteminin belirlenebileceği söylenmiştir. 

 Bundan sonraki aşamada gönüllülerle ilişkileri yapılandırmak açısından bir anket çalışması 
yapılabileceği belirtilmiştir. 
 


